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PROTOKÓŁ  Nr XXVIII/2021 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 kwietnia 2021 roku  

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 15 radnych. 

 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 12
00

 i  trwały do godz. 15
00  

W sesji udział wzięli: 

- Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

- Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

- Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

- Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

- Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

- Pani Jolanta Stępień – Kierownik MGOPS w Bobolicach,  

- Pan Zdzisław Czarnecki – Prezes GZK w Bobolicach.   

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek 

Łobocki, który przywitał wszystkich uczestniczących w obradach. Poinformował, że z powodu 

pandemii koronawirusa i w trosce o bezpieczeństwo dzisiejsza sesja ma nadal charakter zdalnego 

obradowania z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. Podczas prowadzenia 

obrad odbywać się będzie głosowanie imienne tj. radny wywołany opowie się co do swojego 

głosowania.  

Następnie Przewodniczący Rady sprawdził listę obecności.  

Proponowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25.03.2021 roku.   

3.  Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Przedstawienie informacji dotyczącej harmonogramu naprawy dróg gminnych w mieście  

 i gminie Bobolice w 2021 roku.  

5. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie za 2020        

rok oraz realizacja zapisów ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.   

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2020 rok.  

7. Podjęcie uchwał: 
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1) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2021-2035; 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok; 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i terminów płatności dla inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso;  

     4) w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Bobolice i przekazania go do zaopiniowania organowi  

regulacyjnemu;  

5) w sprawie dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki 

nad zabytkami w roku 2021;  

6)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

 7) w sprawie wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2021 na terenie 

Gminy Bobolice;   

8) w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowej skargi na działalność Burmistrza 

Bobolic;   

9) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/218/20 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

23 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2021.   

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do  porządku obrad dzisiejszej 

sesji  dwa projekty  uchwały nr 10 i 11 tj. w sprawie wyrażenia opinii nt. wniosku Ligi Ochrony 

Przyrody, Zarząd Oddziału w Bobolicach dotyczącej uznania za pomnik przyrody alei dębowej 

przy drodze powiatowej nr 3502Z Ujazd-Chmielno-granica gminy Bobolice oraz w sprawie 

przystąpienia Gminy Bobolice do opracowania Strategii rozwoju ponadlokalnego dla 

Koszalińsko-Kołobrzesko-Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2021-2030  

i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego zasad współpracy i partycypacji  

w kosztach przy jej opracowaniu i realizacji.  
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Następnie Pani Burmistrz poprosiła o zmianę w porządku obrad tj. przeniesienie głosowania nad 

uchwałami finansowymi 1,2,3 po sprawozdaniu z działalności burmistrza między sesjami.       

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad dotyczącą 

wprowadzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia uwagi opinii nt. wniosku Ligi Ochrony 

Przyrody, Zarząd Oddziału w Bobolicach dotyczącej uznania za pomniki przyrody alei dębowej 

przy drodze powiatowej nr 3502Z Ujazd-Chmielno-granica gminy Bobolice.  

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad dotyczącą 

wprowadzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do opracowania 

Strategii rozwoju ponadlokalnego dla Koszalińsko-Kołobrzesko-Białogardzkiego Obszaru 

Funkcjonalnego na lata 2021-2030 i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

zasad współpracy i partycypacji w kosztach przy jej opracowaniu i realizacji.  

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad tj. 

przeniesienie głosowania nad uchwałami finansowymi 1,2,3,po sprawozdaniu z działalności 

burmistrza między sesjami.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej uwag.  

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

25 marca 2021 roku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki stwierdził, że protokół             

z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 25 marca 2021 roku był wyłożony  do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, i na stronie BIP Urzędu 

Miejskiego. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”, 
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Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

 

 (ostatnia sesja 28 marca 2021 r.) 

1. Przebudowa pomieszczeń Szkoły Podstawowej przy ul. Szkolnej na Przedszkole. 

Pozyskaliśmy kolejne dofinansowanie w wysokości 2,5 mln zł na przebudowę pomieszczeń 

Szkoły Podstawowej w Bobolicach przy ul. Szkolnej na Przedszkole w ramach 

rozstrzygniętego w dniu 31 marca br. naboru ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych (RFIL). Zakres przebudowy, zgodnie z opracowaną dokumentacją projektową  

i pozwoleniem na budowę, obejmie parter i I piętro budynku głównego i przybudówki. Główne 

pomieszczenia to 5 sal zajęć dla 120 dzieci w wieku 3-6 lat. Każde z pomieszczeń w pełni 

wyposażone w odpowiednie, ergonomiczne meble i pomoce dydaktyczne. Zaplanowano również 

część administracyjną, niezbędne węzły sanitarne, kuchenne, gospodarcze i szatnie, a także część 

komunikacyjną, która zostanie w pełni dostosowana do potrzeb osób niepełnosprawnych ruchowo. 

Koszt zadania został oszacowany na 2,5 mln zł i o tą wysokość się ubiegaliśmy ze środków RFIL. 

Można więc powiedzieć, że zadanie zostanie w 100% sfinansowane ze środków zewnętrznych 

jeśli w wyniku przetargu wpłynął oferty mieszczące się w tej kwocie. Planujemy realizację 

zadania w tym roku i na początku przyszłego. 

W ramach niniejszego naboru RFIL wnioskowaliśmy również o dofinansowanie na zadania: 

"Przebudowa drogi gminnej nr 146023Z w m. Bobolice i w m. Chociwle (Kolonia)" oraz 

"Przebudowa dróg gminnych w m. Bobolice ul: Kwiatów Polnych, Słowackiego i Traugutta wraz 

ze skrzyżowaniami". Niestety dofinansowania na nie przyznano. Z całą pewnością będziemy 

szukać innych możliwości dofinansowania tych zadań. 

 

2. Szkolny Budżet Obywatelski 2021. 

Ruszyła (od 1 kwietnia) II edycja Szkolnego Budżetu Obywatelskiego przeznaczonego dla 

uczniów szkół podstawowych klas od VI - VIII z terenu gminy Bobolice. Regulamin Szkolnego 

Budżetu Obywatelskiego obowiązuje na mocy mojego Zarządzenia Nr 14/2021  

z dnia 1 lutego 2021 r. Założeniem szkolnego budżetu jest wdrożenie młodych ludzi  

w strukturę społeczeństwa i uświadomienia im jako młodym obywatelom że mają ogromny 

wpływ na budżet partycypacyjny. Tak jak w poprzedniej edycji młodzież klas VI, VII i VIII 

będzie mogła składać projekty do SBO zgodnie z Regulaminem i harmonogramem, natomiast 

głosowania będą dokonywać uczniowie klas V, VI, VII i VIII. Procedurę przeprowadzą szkoły, do 

jakich został skierowany projekt. Łączna kwota budżetu to: 38.000,00 zł.  

 



str. 5 
 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. Komisja mieszkaniowa – 30.04.2021 r. 

W dniu 30 marca 2021 r.  odbyło się posiedzenie Społecznej Komisji Mieszkaniowej poświecone 

zaopiniowaniu „Wniosków o najem lokali mieszkalnych” osób ubiegających się o  ujęcie  

w wykazie i ustalenie „Rocznego projektu wykazu osób oczekujących na przydział lokali 

mieszkalnych na czas nieoznaczony i lokali socjalnych z mieszkaniowego zasobu gminy 

Bobolice. Komisja rozpatrzyła 9 wniosków z czego  4 wnioski  zostały rozpatrzonych pozytywnie 

i zakwalifikowanych do najmu lokali mieszkalnych na czas nieoznaczony i lokali socjalnych  

z mieszkaniowego zasobu Gminy Bobolice.  

 

4. Wprowadzenie stałej organizacji ruchu  w ul. Górskiego w Bobolicach. 

Na poprzedniej sesji informowałam Państwa o stanie wykonania tego zadania przez GDDKiA  

i gminę. Warunkiem wprowadzenia nowej organizacji ruchu jest jednoczesny zakup i montaż 

oznakowania przez gminę i GDDKiA. Gmina ze swojej strony wywiązała się z zakupu znaku 

drogowego (zakaz wjazdu) zaś GDDKiA po swojej stronie oprócz zakupu znaków musi 

wymalować na jezdni znaki poziome, co planowała wykonać w miesiącu kwietniu. Jednakże z 

ostatnio otrzymanej korespondencji wynika, że GDDKiA przesunęła termin realizacji tego 

zadania o miesiąc, tj. na maj br. Przypomnę Państwu, że nowa organizacja ruchu wprowadza 

m.in.: 

1. Na skrzyżowaniu z drogą krajową nr 11 jadąc od strony Koszalina przewiduje 

wprowadzenie na drodze gminnej znaku  (B-2) „zakaz wjazdu” na ul. Górskiego z drogi 

krajowej nr 11.  

L.p. Nazwa szkoły i adres 
 

Kwota SBO 

1. 

Szkoła Podstawowa im. Henryka 

Sienkiewicza w Bobolicach, ul. Szkolna 1, 

76-020 Bobolice  

Dodatkowe miejsce : ul. Głowackiego 7d 

12.000,00 zł 

2. 
Szkoła Podstawowa im. Jana Brzechwy  

w Kłaninie, Kłanino 7 , 76-020 Bobolice 

8.000,00 zł 

3. 
Szkoła Podstawowa w Drzewianach 

Drzewiany 76, 76-020 Bobolice 

8.000,00 zł 

4. 
Szkoła Podstawowa w Dargini 

Dargiń 47, 76-020 Bobolice 

10.000,00 zł 

Razem: 38.000,00 zł 
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2. Drugie skrzyżowanie z drogą krajową nr 11 jadąc od  strony Koszalina (bliżej stawków) 

przewiduje wprowadzenie na drodze krajowej znaków: 

a) (D-4b) wjazd na drogę – ul. Górskiego bez przejazdu (tzw. droga ślepa), 

b) (B-20) znak „Stop” przy wyjeździe z ul. Górskiego na drogę krajową. 

 

5. Rewitalizacja Parku Miejskiego „Na Skarpie” w Bobolicach. 

Gmina w dniu 3 marca br. złożyła do Biura Lokalnej Grupy Działania - ŚGD wniosek  

o przyznanie pomocy na realizację zadania pn. „Rewitalizacja Parku Miejskiego  

„Na Skarpie” w Bobolicach”.  ŚGD pozytywnie oceniła nasz wniosek o dofinansowanie  

w ramach PROW i w efekcie zadanie zostało wybrane do realizacji w ramach Lokalnej Strategii 

Rozwoju. Dalszy etap oceny administracyjnej przeprowadzi Zarząd Województwa 

Zachodniopomorskiego, który ostatecznie zdecyduje o przyznaniu wsparcia. 

wartość całkowita: 164.372,76 zł 

dofinansowanie (53%): 87.117,00 zł 

wkład własny: 77.255,76 zł, realizacja do końca sierpnia 2022 r. (punkty za realizację operacji do 

12 m-cy). 

6. "Remont dróg gminnych - ul. Sienkiewicza i ul. Robotniczej  

wraz ze skrzyżowaniem z ul. Reymonta w m. Bobolice": 

 

W ramach środków Rządowego Programu Rozwoju Dróg przyznano Gminie dotację  

w wysokości 566.741,52 zł (70%) na remont drogi w ul. Sienkiewicza wraz  

ze skrzyżowaniem z ul. Reymonta oraz częścią drogi w ul. Robotniczej; szacunkowy koszt 

inwestycji to ok. 809.630,74 zł, wkład własny to 242.889,22 zł. Termin realizacji ten rok 

i początek 2022. 

 

7. Nowy wniosek taryfowy (woda i ścieki). 

Aby przeanalizować stan obecnego zaawansowania nad uzgodnieniem nowych taryf za wodę  

i odprowadzenie ścieków chciałabym wrócić do początku rozmów gminy ze spółką RWiK  

w Białogardzie. Spółka pomimo obecnie obowiązujących taryf (do 12 grudnia 2021 roku) 

przygotowała w grudniu ubiegłego roku nowy wniosek taryfowy, który zakładał podwyższenia 

taryf na trzy lata. Podczas wspólnego spotkania z prezesem spółki RWiK  
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w dniu 18 grudnia 2020 roku Spółka przedstawiła budzące wątpliwości wyliczenia  

na podstawie których zamierzała złożyć nowe wnioski taryfowe na rok 2021 - 2023. W tej sytuacji 

zajęliśmy stanowisko na piśmie wskazując nierzetelność przygotowania nowej taryfy 

(prezentowanie danych uniemożliwiających ich rzetelną analizę). W naszym piśmie  

do spółki z dnia 12.01.2021 roku wniosłam o wyjaśnienie szeregu zagadnień, jednocześnie 

podkreślając potrzebę ograniczenia kosztów np. poprzez zmniejszenie zakresu bądź terminu 

realizacji zadań (rozważyć etapowania) celem utrzymania obowiązującej taryfy, minimum w 

bieżącym roku. Nie zważając na wątpliwości gminy w dniu 15 stycznia 2021 roku RWiK Sp. z 

o. o. przedstawił do PGW Wody Polskie RZGW w Szczecinie wniosek  

o skrócenie okresu obowiązującej na terenie gminy Bobolice do dnia 14 grudnia 2021 roku 

taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.  

W obliczu zaistniałej sytuacji w dniu 15 lutego 2021 roku wystosowałam pismo do PGW Wody 

Polskie RZGW w Szczecinie, w którym opisałam liczne wątpliwości Gminy  

w zakresie wskazywanych przez RWiK podstaw do podniesienia wysokości opłat i braku 

zasadności skracania okresu obowiązywania taryfy. W podsumowaniu złożyłam wniosek  

o nieuwzględnienie i oddalenie złożonego przez RWiK Sp. z o. o. w Białogardzie wniosku. W 

dniu 15 lutego 2021 roku  PGW Wody Polskie RZGW w Szczecinie nie znajdując  

w przedłożonym przez RWiK wniosku wystarczających do skrócenia okresu obowiązywania 

taryfy informacji i dokumentów wezwała Spółkę do ich przedłożenia w celu dokonania ceny, 

analizy i weryfikacji. Wnioskowane dokumenty jednak nie zostały przedstawione przez spółkę w 

wymaganym terminie. Zamiast tego pod koniec biegu terminu do uzupełnienia dokumentacji 

Spółka wystąpiła o przedłużenie 14-dniowego terminu, wskazując braki kadrowe. W piśmie z dnia 

11 marca 2021 roku PGW Wody Polskie RZGW w Szczecinie  

nie wyraziła zgody na przedłużenie terminu, jednocześnie przesyłając zawiadomienia  

o zakończeniu gromadzenia materiału w przedmiotowym postępowaniu administracyjnym. W 

dniu 25 marca 2021 roku PGW Wody Polskie RZGW w Szczecinie wydała decyzję odmowy 

skrócenia okresu obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzenie ścieków dla Gminy Bobolice oraz zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Bobolice na okres 3 

lat. 

Obecnie Spółka planuje złożenie nowych wniosków taryfowych na okres kolejnych 3 lat. 

Celem omówienia propozycji nowych wniosków uzgodniono wspólne spotkanie w dniu  

27 kwietnia 2021 roku, na które jednak przedstawiciele RWiK Sp. z o. o. nie dotarli.  Kolejny 

termin spotkania to 5 maja br. 
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Zapraszam wszystkich Państwa Radnych do udziału w tym spotkaniu w formie on-line na 5 maja 

br. godz.8.00, Materiały otrzymacie Państwo na swoje skrzynki pocztowe. 

 

8. Zintegrowane Inwestycje Terytorialne (ZIT). 

Trwają obecnie działania wszystkich zainteresowanych 23 samorządów z powiatów: 

kołobrzeskiego, białogardzkiego i koszalińskiego (w tym: 20 gmin i 3 powiaty) dotyczące 

zawarcia Porozumienia w sprawie wspólnego opracowania, a następnie realizacji Strategii 

Rozwoju Ponadlokalnego, który będzie dokumentem strategicznym dla Koszalińsko – 

Kołobrzesko - Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2021 - 2030, umożliwiającym 

wnioskowanie o środki unijne zarówno z regionalnego, jak i krajowych programów operacyjnych. 

Odbyły się dwa spotkania dotyczące nowych uzgodnień na nowy okres programowania i realizacji 

zadań z udziałem środków unijnych. Na jednym ze spotkań odbyło się głosowanie nowego składu 

Prezydium ZIT KKBOF:  

W efekcie wspólnych spotkań i rozmów uzgodniono sposób realizacji i finansowania nowej 

strategii. Na dzisiejszej sesji przedkładam propozycję Uchwały, która umożliwi dalsze działania  

i udział naszej gminy w opracowaniu ponadlokalnej strategii. 

9. Przetargi/zamówienia: 

9.1. Postępowanie w trybie podstawowym: Udzielenie Gminie Bobolice kredytu 

długoterminowego w kwocie 720.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie zadania 

inwestycyjnego pod nazwą: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 3501Z Świelino – Dargiń – 

Grzybnica – etap I”. 

 

Postępowanie ogłoszone zostało w dniu 04.03.2021 r. Termin składania ofert - 22.03.2021 r. 

W wyznaczonym terminie wpłynęły 2 (dwie) oferty, tj.: 

Numer 

oferty 
Nazwa (firma) i adres wykonawcy Cena – 100%  

1. 
Bank Gospodarstwa Krajowego Region 

Zachodniopomorski, ul. Tkacka 4, 70 – 556 Szczecin 

33.063,10 zł brutto 

 

2. 
Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski Spółka 

Akcyjna 

ul. Puławska 15, 02-515 Warszawa 

44.896,71 zł brutto 
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Zamawiający przeznaczył na realizację zadania kwotę 89.715,50 zł brutto. Termin wykonania 

zamówienia: od dnia podpisania umowy do 31.12.2026 r. W dniu 29.03.2021 r. dokonano 

wyboru oferty najkorzystniejszej, tj. oferta nr 1 złożona przez   Bank Gospodarstwa Krajowego 

Region Zachodniopomorski, ul. Tkacka 4, 70 – 556 Szczecin. 

Umowę z Wykonawcą zawarto w dniu 06.04.2021 r. 

 

9.2. Zamówienia do 130.000,00 zł. 

9.2.1. Remont pokoju numer 15 A w Urzędzie Miejskim w Bobolicach. 

9.2.2. Dostawa i montaż wyposażenia meblowego pokoju numer 15 A w Urzędzie Miejskim 

w Bobolicach. 

Ogłoszono zapytanie ofertowe na dwa zadania związane z remontem pokoju 15A w Urzędzie 

Miejskim w Bobolicach.  Pierwsze zadanie obejmuje pracę budowlane – nowa instalacja 

elektryczna i teleinformatyczna, malowanie ściany, położenie paneli podłogowych i listew 

podłogowych, malowanie sufitu. Drugie zadanie obejmuje wykonanie szafy na wymiar  

pod dokumentację. Termin składania ofert - do 30 kwietnia br. 

 

9.2.3. Place zabaw – wyposażenie. 

W kwietniu br. ogłoszono zapytanie ofertowe na dostawę wraz z rozładunkiem  

i montażem urządzeń na place zabaw w Gminie Bobolice. Zapytanie obejmuje doposażenie 

placów zabaw w miejscowościach Świelino, Dobrociechy, Stare Borne, Głodowa, Nowosiółki, 

Krępa oraz w Bobolicach przy ul. Plac Zwycięstwa. Zakończenie  

ww. przedmiotu zamówienia planowane jest na koniec maja br.  

Planowane wyposażenie: 

a. Świelino – wspinaczka połączona ze zjeżdżalnią, 

b. Dobrociechy – street workout, 

c.  Stare Borne – ławka/równoważnia oraz stół z siedziskami z planszą do „chińczyka”, 

d. Głodowa - zjeżdżalnia,  

e. Nowosiółki – huśtawka ważka,  

f. Krępa – podwójna huśtawka, bocianie gniazdo oraz street Workout, 

g. Bobolice przy ul. Plac Zwycięstwa - bujak na sprężynie. 

Powyższe zadanie oszacowano na kwotę 49.098,55 zł 
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10. Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego. 

W dniu 14.04.2021 r. do urzędu zaprosiłam przedstawiciela naszej gminy w powołanej przez 

Starostę Powiatowej Radzie Działalności Pożytku Publicznego. Osobą powołaną jest  

p. Monikę Gołucką - kierownik Muzeum Regionalnego w Bobolicach i jednocześnie Prezes 

Stowarzyszenia ,,Klub Kobiet z Pazurem”. W spotkaniu uczestniczyli pracownicy gminy: 

sekretarz, mój zastępca i pracownik promocji. Pani Monika Gołucka poinformowała, 

iż  18 marca 2021 roku w Starostwie Powiatowym w Koszalinie odbyło się pierwsze posiedzenie 

Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Koszalinie, na którym Rada spośród 

zgromadzonych wybrała: Przewodniczącego Rady – Agatę Szewczyk - reprezentującą 

Stowarzyszenie Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Sianowskiej, Zastępcę Przewodniczącego Rady – 

Mariusza Gosławskiego - reprezentującego stowarzyszenie Mieleńską Akademię Rozwoju 

Społecznego, Sekretarza – Monikę Gołucką, reprezentującą Stowarzyszenie Klub Kobiet  

z Pazurem w Bobolicach. Na spotkania zostały omówione ustawowe zadania Rady oraz 

wysłuchano innych propozycji działań Rady. Omówiono również projekt regulaminu działania 

Rady. Pozostały skład Rady: Tomasz Tesmer - Wicestarosta Koszaliński, Ewa Drążkowska - 

Stowarzyszenie Promocji i Rozwoju Osady Nadmorskiej Chłopy „16-ty Południk” w Chłopach, 

Jolanta Górczyńska - Koło Gospodyń Wiejskich w Niekłonicach, Mirosław Pawlak - 

Stowarzyszenie Gminy Klub Sportowy Orlęta Rosnowo, Halina Sztreja - Radna Rady Powiatu 

Koszalińskiego, Wieslaw Lebioda - Radny Rady Powiatu Koszalińskiego, Bartek Wilk - członek 

Zarządu Powiatu Koszalińskiego. Pandemia opóźniła powołanie dziesięcioosobowej Rady. 

Głównym celem powołania Powiatowej Rady Pożytku Publicznego jest stworzenie przestrzeni do 

integracji organizacji pozarządowych z terenu powiatu. Pierwszym działaniem Rady będzie 

stworzenie spisu wszystkich działających organizacji pozarządowych z terenu powiatu 

koszalińskiego z dodatkową informacją: czym i jak się zajmują organizacje. Rada złożyła wniosek  

do Funduszu Inicjatyw Obywatelskich (FIO), którego celem będzie dofinansowanie dwuletnich 

szkoleń dla przedstawicieli trzeciego sektora (NGO) w powiecie koszalińskim. Kolejny pomysł 

Rady jest organizacja Dnia Organizacji Pozarządowych, podczas którego każdy będzie mógł 

zaprezentować swój dorobek i pomysły. Rada ma stanowić łącznik między społecznikami,  

a Starostwem Powiatowym ze względu na fakt, iż to sami mieszkańcy wiedzą najlepiej, czego 

potrzeba w ich miejscowościach, dlatego czekamy na ich głosy. 

 

11. Spotkania (posiedzenia) Rady Miejskiej w Bobolicach. 

22.04.2021 r. – zdalne spotkanie wszystkich komisji Rady Miejskiej w Bobolicach 

w sprawie omówienia uchwał na dzisiejszą zdalną sesję. 
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12. Rozbiórka budynku gospodarczego w m. Kłanino. 

Na mocy porozumienia z dnia 10 września 2020 r. zostały wykonane prace rozbiórkowe budynku 

gospodarczego na dz. nr 167/3 obr. Kłanino, m. Kłanino.  Wykonawcą jest Gminny Zakład 

Komunalny w Bobolicach. Rozpoczęcie rozbiórki przedmiotowego budynku nastąpiło w dniu 

21.04.2021 r. Zgodnie z terminem realizacji zadania, wyznaczonym od 01.04.2021 r. do 

30.04.2021 r. prace zakończono w dniu 23.04.2021 r. Koszt wykonania robót rozbiórkowych to 

3.500,00 zł brutto. Dalszy etap związany z podziałem nieruchomości będzie prowadzony przez 

referat nieruchomości Urzędu Miejskiego w Bobolicach. Celem jest uzyskanie całości 

funkcjonalno – gospodarczej terenu użytkowanego przez OSP Kłanino, w szczególności 

racjonalnego korzystania z budynku remizy strażackiej zlokalizowanej obok działki 167/3.  

 

13. Zaproszenia/Ogłoszenia/Komunikaty/Spotkania. 

a. Centralna Ewidencja Emisyjności Budynków (CEEB). 

 

Od 1 lipca 2021 r. każdy mieszkaniec lub zarządca budynku będzie zobowiązany złożyć 

deklarację do CEEB. Dla istniejących już wybudowanych i dopuszczonych do użytkowania 

budynków właściciel lub zarządca będzie miał 12 miesięcy na złożenie takiej deklaracji, natomiast 

dla nowo powstałych budynków termin ten będzie wynosił 14 dni. 

Baza oprócz danych o źródle ciepła w budynku będzie udostępniała informację o wszystkich 

dostępnych programach finansowych na wymianę pieców. Poprzez portal będzie można zamówić 

np. przegląd kominiarski lub inwentaryzację budynku. 

Projekt jest w fazie opracowania jednak od 1 lipca 2021 r. złożenie deklaracji będzie 

obowiązkowe. Deklarację będzie można złożyć samemu w formie elektronicznej  

lub w Urzędzie Miejskim w Bobolicach w formie papierowej. 

 

b. Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań 2021. 

Już 1 kwietnia rusza Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań 2021. Tym badaniem 

statystycznym objęci są wszyscy zamieszkujący na terenie kraju. Jest to badanie obowiązkowe, 

któremu podlegają również wszyscy rolnicy. Główną forma spisu jest samospis internetowy 

przeprowadzony samodzielnie, przy pomocy Gminnego Biura Spisowego lub za pośrednictwem 

infolinii spisowej. Otrzymaliśmy pierwsze dane statystyczne. I tak na dzień 22 kwietnia 2021 r. z 

terenu naszej gminy przekazano dane z 205 punktów (czyli mieszkań) z 3036 wskazanych do 

spisania. Co stanowi poziom przeprowadzenia spisu w 6,75 procentach. 
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c. Dotacje: azbest (WFOŚiGW), budowa/modernizacja ujęć wody, przydomowe 

oczyszczalnie ścieków (środki gminne), zabytki (środki gminne). 

Azbest (X edycja) – prowadzimy nabór ciągły, jednakże wnioski, które wpłyną do urzędu do 

końca marca zostaną ujęte w naszym wniosku o dofinansowanie z WFOŚiGW na rok 2021. 

Nabór na ten rok został zakończony w dniu 31.03.2021 r. (wnioski złożone po tej dacie 

przechodzą do realizacji w 2022 r.). Do Urzędu wpłynęło 35 wniosków, z tego 20 dotyczy 

demontażu, transportu i utylizacji wyrobów zawierających azbest oraz 15 wniosków dotyczących 

transportu i utylizacji wyrobów zawierających azbest. Po ogłoszeniu wysokości dofinansowania z 

NFOŚ oraz wyborze Wykonawcy usługi wnioskodawcy zostaną poinformowani o szacunkowych 

kosztach. 

Budowa/modernizacja indywidualnego ujęcia wody, przydomowa oczyszczalnia ścieków – 

nabór wniosków do końca marca 2021 r. Środki w budżecie gminy – 5.000,00 zł. 

Wpłynęły dwa wnioski po jednym na każde zadanie. Wnioskodawcą przyznano po 5.000,00 zł, 

faktyczna kwota dofinansowania zostanie określona po realizacji inwestycji (dofinansowanie 

maksymalnie 5.000,00 zł jednak nie więcej niż 50% wartości inwestycji). 

 

Zabytki - Środki w budżecie gminy - 5.000,00 zł. 

Wpłynął jeden wniosek na kwotę 5.000,00 zł, spełnia wszystkie wymogi formalne, właściwa 

komisja oceni zasadność wniosku, a Rada Miejska w Bobolicach w drodze Uchwały zdecyduje o 

przyznawaniu/odrzuceniu przyznania dofinansowania. Cerkiew prawosławna przy ul. Pocztowej 

w Bobolicach.  

 

d. Spotkanie z Prezesem Zarządu Zachodniopomorskiego Związku Piłki Nożnej. 

22 kwietnia 2021 r. w Urzędzie Miejskim w Bobolicach na moje zaproszenie i z inicjatywy Pana 

Jana Bednarka - Prezesa Zarządu Zachodniopomorskiego Związku Piłki Nożnej odbyło się 

spotkanie, na którym otrzymałam z rąk prezesa ZZPN pamiątkową statuetkę: Piłkarskiej Gminy 

– Gmina Bobolice, którą przyznano w ramach Plebiscytu „Piłkarz Roku” organizowanego od 

kilku lat przez Zachodniopomorski Związek Piłki Nożnej, „Głos Szczeciński”, „Głos Koszaliński” 

i portal ligowiec.net. Na spotkaniu omówiliśmy możliwość udzielenia wsparcia dla rozwijających 

się drużyn piłkarskich oraz działań, jakie gmina podjęła w zakresie przebudowy szatni i zaplecza 

socjalnego znajdujących się przy Stadionie Miejskim przy ul. Mickiewicza w Bobolicach.  

W spotkaniu uczestniczyli także: Kamil Jesionowski - Prezes Klubu Miejsko – Gminnego 
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Ludowego Klubu Sportowego ,,MECHANIK” Bobolice, Piotr Majchrzak przedstawiciel ZZPN 

oraz mój zastępca Grażyna Wiater.  Na zakończenie spotkania Kamil Jesionowski Prezes 

Mechanika przekazał gminie pamiątkowe zdjęcie obecnego składu drużyny piłkarskiej 

„Mechanik” oraz aktualną tabelę klasyfikacji drużyny. 

e. Mobilny Pracownik pomocy społecznej. 

 

Od 1 marca 2021 r. ruszyła instytucja "Mobilny pracownik pomocy społecznej", której celem jest 

umożliwienie załatwienia spraw urzędowych w miejscu zamieszkania osoby. Osobami 

uprawionymi do korzystania z instytucji "Mobilny pracownik pomocy społecznej"  

są mieszkańcy gminy Bobolice, którzy z powodu niepełnosprawności ruchowej lub z racji 

starszego wieku mają problemy w poruszaniu się w stopniu uniemożliwiającym samodzielną 

wizytę w siedzibie ośrodka. Skorzystanie z instytucji "Mobilny pracownik pomocy społecznej" 

będzie możliwe po wcześniejszym zgłoszenie, którego można dokonać: 

1. telefonicznie pod nr tel (94) 318 75 95, (94) 31 87 713 od poniedziałku do piątku  

w godzinach od 07.00 do 15.00),  

2. wysyłając e-mail ze zgłoszeniem sprawy na adres e-mail: mgops@bobolice.pl, 

3. poprzez skrzynkę e-puap: https://epuap.gov.pl/.../kat.../profil-

urzedu/MGOPS_BOBOLICE. 

W zgłoszeniu prosimy krótko wyjaśnić, czego dotyczy sprawa, podać imię i nazwisko oraz numer 

telefonu do kontaktu. Pracownik niezwłocznie przekazuje informację do pracownika 

merytorycznie odpowiedzialnego za wykonanie zadania, który następnie kontaktuje  

się z Mieszkańcem w celu ustalenia sposobu załatwienia sprawy oraz wybór dogodnego terminu. 

Zgłoszenia są obsługiwane w kolejności ich przyjęcia w terminie 7 dni roboczych. 

Dla przypomnienia: od 1 lipca 2020 r. w Urzędzie Miejskim w Bobolicach ruszyła instytucja 

„Mobilnego Urzędnika” , która polega na wsparciu części mieszkańców gminy poprzez pomoc 

pracowników Urzędu Miejskiego w Bobolicach przy załatwianiu różnych spraw urzędowych. 

Uprawnionymi do korzystania z instytucji „Mobilny Urzędnik”  

są mieszkańcy Gminy Bobolice, którzy z powodu niepełnosprawności ruchowej  

lub z racji starszego wieku mają problemy w poruszaniu się w stopniu uniemożliwiającym 

samodzielną wizytę w siedzibie Urzędu Miejskiego w Bobolicach.   W ramach instytucji 

„Mobilny Urzędnik” realizowane będą między innymi niżej wskazane sprawy z zakresu m.in.: 

gospodarki nieruchomościami, wycinki drzew, gospodarki odpadami, gospodarki przestrzennej, 

mailto:mgops@bobolice.pl
https://epuap.gov.pl/wps/portal/strefa-klienta/katalog-spraw/profil-urzedu/MGOPS_BOBOLICE?fbclid=IwAR3RMdonQHx8V7PlX_qfL7cMSc6ISo86M5N9mT-gznVqkJbLiJkBjf6dQdY
https://epuap.gov.pl/wps/portal/strefa-klienta/katalog-spraw/profil-urzedu/MGOPS_BOBOLICE?fbclid=IwAR3RMdonQHx8V7PlX_qfL7cMSc6ISo86M5N9mT-gznVqkJbLiJkBjf6dQdY
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lokali komunalnych, dowozów do placówek oświatowych i innych. (szczegółowe informacje na 

stronie gminy). 

 

f. Ambulansowa zbiórka krwi – zaproszenie. 

W imieniu organizatorów Krzysztof Orlikowski Radnego Powiatowego oraz Piotr Adamus 

Radnego Rady Miejskiej w Bobolicach zapraszamy nie tylko Mieszkańców Gminy Bobolice do 

udziału w tej akcji. Szczytny cel, szczytna akcja. Serdecznie zapraszam w imieniu radnych do 

udziału w tej wyjątkowej akcji. Ambulansowa zbiórka krwi odbędzie się przy Szkole 

Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza przy ul. Szkolnej 1 w Bobolicach 9.05.br. 

 

g. Nowy radiowóz dla policji. 

 

W pierwszym kwartale 2021 roku Komenda Miejska Policji w Koszalinie zakupiła ze środków 

m.in. Gminy Bobolice i Starostwa Powiatowego 3 nowe oznakowane radiowozy, które mają 

służyć mieszkańcom powiatu koszalińskiego.  Jeden z radiowozów marki Kia Ceed został 

przekazany do służby na terenie podległym Posterunkowi Policji w Bobolicach. Pojazd marki Kia 

Ceed to nowoczesny, dynamiczny i świetnie wyposażony, oznakowany radiowóz, który będzie 

służył, na co dzień mundurowym z Posterunku Policji w Bobolicach. Przekazany samochód jest 

wyposażony w szereg nowoczesnych systemów zapewniających policjantom maksymalne 

bezpieczeństwo i komfort pracy. Jest on niewątpliwie ważnym elementem mającym wpływ na 

funkcjonowanie Policji i jest znacznym wzmocnieniem technicznym funkcjonariuszy naszego 

posterunku w codziennej służbie. Koszt radiowozu  - 110 tyś. zł. - radiowóz zakupiono ze 

środków Starostwa Powiatowego w Koszalinie – 45 tys. zł – podziękowania dla radnego Kamila 

Jesionowskiego wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Koszalińskiego, który wsparł działania 

gminy Bobolice, Urzędu Miejskiego w Bobolicach- 10 tys. zł oraz środków własnych 

koszalińskiej Komendy Policji- 50% kosztów zakupu. 

 

Radna Justyna Terlecka zapytała czy dofinansowanie w wysokości 2,5 mln zł na przebudowę 

pomieszczeń Szkoły Podstawowej w Bobolicach przy ul. Szkolnej otrzymane zostało ze środków 

dla miejscowości popegeerowskich ? 

Pani Burmistrz powiedziała, że nie, przyznane dofinansowanie jest także z RFIL, bo również do 

RFIL składane były wnioski o środki popegeerowskie. Na złożone wnioski nie mamy jeszcze 

odpowiedzi. Strona rządowa nie zajęła jeszcze stanowiska. Z tego co wiadomo to wniosków jest 

bardzo dużo, czekamy na odpowiedź.  
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Radny Piotr Adamus zapytał czy teraz jeśli Wody Polskie zgodzą się na podwyżkę 

zaproponowaną przez RWiK to czy Gmina Będzie mogła odwoływać się od tego ? 

Pani Burmistrz wydaje się, że nie, jest ustalona procedura gdzie możemy jako Gmina wnosić 

swoje uwagi (co zrobiliśmy przy pierwszej nieudanej ich próbie, te uwagi wnieśliśmy), to tak 

samo tutaj jeśli wniosek zostanie złożony, Gmina będzie jako strona postępowania 

administracyjnego, będziemy występować i bronić swoich racji.        

 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki.  

1) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2021-2035 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

Wprowadzono autopoprawkę.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Uchwała Nr XXVIII/247/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

Wprowadzono autopoprawkę.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/248/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, 
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3) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i terminów płatności dla inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVII/249/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

 

Ad. 4. Przedstawienie informacji dotyczącej harmonogramu naprawy dróg 

gminnych w mieście i gminie Bobolice w 2021 roku.   

Głos zabrał Pan Zdzisław Czarnecki Prezes GZK Bobolice.  Powiedział, że w mieście mamy 

18,966 km dróg, na terenie gminy mamy 112,560 dróg wiejskich, razem tj. 131,526 km dróg, 

chodników 10,549 m² i 77 przepustów. Przedstawiona została informacja dotycząca 

harmonogramu napraw dróg w mieście i gminie Bobolice w 2021 roku, która stanowi załącznik 

do protokołu.   

Radny Piotr Adamus podziękował Prezesowi za naprawę ulicy Ogrodowej, którą zgłaszał, 

następnie zapytał, czy będzie naprawiana ulica Spacerowa ?   

Prezes odpowiedział, że będzie naprawiana ulica Spacerowa.  

Radny Grzegorz Kosiński zapytał o drogi wewnętrzne przy ul. Matejki i ulicę Wyspiańskiego czy  

są planowane delikatne remonty ?  

Prezes powiedział, że osobiście sprawdzi co by było do ewentualnej naprawy. Jeżeli są większe 

dziury to zostanie to naprawione.  

Radny Zbigniew Oleksiak spytał o remont drogi do Trzebienia, w harmonogramie zaplanowano 

remont przez trzy dni, zapytał co będzie tam robione ? Prezes powiedział, że będą uzupełniane 

asfaltem nierówności.  

Radny zapytał również o ulice Langiewicza, Kochanowskiego, Kolejowa czy są ujęte w 

harmonogramie ? 

Prezes GZK tak są ujęte w harmonogramie. 

Radny Z. Oleksiak zapytał czy jest szansa by sprzątnąć z pobocza zalegający piach po zimie ? 
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Prezes GZK powiedział, że szansa jest tylko, że tego piachu jest dużo wszędzie bo wiadomo jaka 

była zima, piach jest usuwany cały czas i zostanie usunięty ze wszystkich ulic.  

 

Głos zabrała Burmistrz Mieczysława Brzoza prosząc Pana Prezesa by uszczegółowił temat 

dotyczący dróg o nawierzchni szutrowej- gruntowych dróg. Pan Prezes podał terminy wejścia  

z pracami natomiast wiemy, że raz w roku to za mało by z tymi pracami tam wejść. Prezes mówił, 

że będzie monitorował i w miarę możliwości doglądał i ubytki niwelował.  

Prezes Z. Czarnecki powiedział, że jeżeli uda się chociażby raz w roku wejść z naprawą na te 

drogi to i tak będzie dużo. Jeżeli tylko czas pozwoli to będziemy wchodzić na te drogi częściej. 

Niezależnie od tego jeżeli będzie zgłoszenie sołtysa, mieszkańca, radnego, że należy coś 

natychmiast zrobić to będzie to wykonane.  

Przewodniczący Rady powiedział, że nie dosłyszał by w harmonogramie dróg była ujęta droga  

w Kępsku.  

Prezes powiedział, że jest ujęta w harmonogramie napraw.  

 

Ad. 5. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie za 2020 rok oraz realizacja zapisów ustawy  

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.  

  

Pani Jolanta Stępień przedstawiła informacje, które stanowią załącznik do protokołu.  

Nie było pytań.  

 

Ad. 6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2020 rok. 

 

Pani Jolanta Stępień przedstawiła informacje, które stanowią załącznik do protokołu.  

Nie było pytań.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki.  

4) w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Bobolice i przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu.   
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Edyta Oleszczak podinspektor ds. komunalnych i 

windykacji.   

W związku z nowelizacją ustawy Prawo budowlane, na podstawie art. 35 ust. 2 ustawy z dnia 13 

lutego 2020 r. o zmianie ustawy - Prawo budowlane oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2020 

r. poz. 471 z późn. zm.), który obliguje rady gmin do dostosowania treści regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązujących na obszarze  

ich właściwości do przepisów zmienionej ustawy Regionalne Wodociągi i Kanalizacja  

Sp. z o. o. w Białogardzie opracowała oraz przedstawiła Radzie Miejskiej w Bobolicach  

w dniu 15 marca 2021 roku projekt nowego Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Bobolice. 

Zgodnie z art. 19, ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (tekst jednolity Dz. U. z 2020 r., poz. 2028) Rada 

gminy, na podstawie projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo - kanalizacyjne, przygotowuje projekt 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje  

go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa 

wodociągowo - kanalizacyjne. 

Po otrzymaniu opinii Rada podejmuje uchwałę w przedmiocie uchwalenia Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bobolice. Należy jednak 

podkreślić, że przepisy u.z.z.w. nie uzależniają możliwości podjęcia uchwały  

od uzyskania pozytywnej opinii dyrektora RZGW (opinia nie ma charakteru wiążącego). Uchwałę 

wraz z opinią organu regulacyjnego Rada przekazuje Wojewodzie.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Uchwała Nr XXVIII/250/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, 

5) w sprawie dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki 

nad zabytkami w roku 2021.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Sara Krupka referent ds. budownictwa.   

https://nowy.inforlex.pl/dok/tresc,DZU.2020.162.0001333,USTAWA-z-dnia-7-lipca-1994-r-Prawo-budowlane.html
https://nowy.inforlex.pl/dok/tresc,DZU.2020.056.0000471,USTAWA-z-dnia-13-lutego-2020-r-o-zmianie-ustawy-Prawo-budowlane-oraz-niektorych-innych-ustaw.html
https://nowy.inforlex.pl/dok/tresc,DZU.2020.056.0000471,USTAWA-z-dnia-13-lutego-2020-r-o-zmianie-ustawy-Prawo-budowlane-oraz-niektorych-innych-ustaw.html
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Na dofinansowanie ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami w roku 

2021 zaplanowano w budżecie Gminy kwotę 5.000,00 zł. Do dnia zakończenia naboru wniosków, 

tj. do dnia 31.03.2021 r. o udzielenie ze środków gminy Bobolice dotacji wpłynął jeden wniosek, 

tj.:  

1. Parafii Prawosławnej pw. Wszystkich Świętych dla zabytkowego kościoła staroluterańskiego 

ob. cerkiew prawosławna pw. Wszystkich Świętych w Bobolicach  

na renowację elewacji – wymianę cegieł, kształtek naprawa pęknięć w murach, czyszczenie, 

spoinowanie. Wniosek o 5.000,00 zł. 

Oferta spełniła wymagania formalne i była kompletna w oparciu o Uchwałę 

Nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

Mając powyższe na uwadze Burmistrz Bobolic proponuje przyznanie dofinansowania 

w 2021 r. Parafii Prawosławnej pw. Wszystkich Świętych dla zabytkowego kościoła  

staroluterańskiego ob. cerkiew prawosławna pw. Wszystkich Świętych w Bobolicach.   

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała Nr XXVIII/251/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, 

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Agnieszka Roman referent ds. gospodarki 

gruntami.  

Wymienione w załączniku do niniejszej uchwały nieruchomości (działki) stanowią własność 

Gminy Bobolice. Części przedmiotowych działek w chwili obecnej są dzierżawione  

na podstawie zawartych na okres 3 lat umów dzierżawy z przeznaczeniem na cele: ogródki 

przydomowe, kwiatowe, warzywne, składowe. Obecnie dotychczasowi dzierżawcy nieruchomości 
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wymienionych w załączniku niniejszej uchwały wystąpili z wnioskiem o zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy w ramach jej kontynuacji na czas nieoznaczony w drodze bezprzetargowej. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. ,,a” ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana jeżeli nieruchomość jest wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy 

szczególne nie stanowią inaczej; uchwała rady gminy jest wymagana również w przypadku, gdy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość; do czasu określenia zasad wójt może dokonywać tych 

czynności wyłącznie za zgodą rady gminy, 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie                             

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy a podjęcie uchwały                                  

w przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/252/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

7) w sprawie wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2021 na terenie 

Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ireneusz Bielecki inspektor ds. komunalnych  

i ochrony środowiska.  

Do projektu uchwały Nr XXVIII/253/21 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2021 

roku w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego na rok 2021 na 

terenie Gminy Bobolice. 

Zgodnie z art.37 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo Wodne (Dz. U z 2020 r., poz. 

310), Rada Gminy określa, w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do 
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dnia 20 maja sezon kąpielowy, który obejmuje okres między 01 czerwca a 30 września oraz 

określa, wykaz kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do 

danej gminy. 

Burmistrz podaje do publicznej wiadomości projekt uchwały, o której mowa                             

w ust. 2, w sposób zwyczajowo przyjęty, określając formę, miejsce i termin składania uwag oraz 

propozycji zmian do tego projektu uchwały, nie krótszy niż 21 dni od dnia podania do publicznej 

wiadomości. 

Rozpatrzenie uwag oraz propozycji, o których mowa w ust. 10, w terminie nie dłuższym niż 14 

dni od dnia upływu terminu ich składania. 

Projekt uchwały, o której mowa w ust. 2, wraz z wnioskami, o których mowa                            

w ust. 3, i dokumentami, o których mowa w ust. 5, wójt, burmistrz lub prezydent miasta, 

najpóźniej do dnia 28 lutego, przekazuje do zaopiniowania Wodom Polskim, właścicielowi wód 

oraz właściwemu organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i Państwowemu Powiatowemu lub 

Państwowemu Granicznemu Inspektorowi Sanitarnemu, a w przypadku kąpieliska położonego na: 

terenie parku narodowego - także Dyrektorowi Parku Narodowego, polskich obszarach morskich - 

także właściwemu Dyrektorowi Urzędu Morskiego, śródlądowej drodze wodnej - także 

właściwemu Dyrektorowi Urzędu Żeglugi Śródlądowej. Wody Polskie, właściciel wód, właściwy 

organ Inspekcji Ochrony Środowiska, Państwowy Powiatowy lub Państwowy Graniczny 

Inspektor Sanitarny, Dyrektor Parku Narodowego, Dyrektor Urzędu Żeglugi Śródlądowej oraz 

Dyrektor Urzędu Morskiego wyrażają opinie do przekazanego projektu uchwały, o której mowa w 

ust. 2, w terminie 14 dni. Brak opinii w tym terminie uznaje się za wyrażenie opinii pozytywnej. 

W toku postępowania skompletowano wszystkie dokumenty, o których mowa                           

w ust. 5, a procedura określona w art.37 w ust. od 10-12 została zachowana. 

 

 W przypadku wprowadzenia zakazu, lub ograniczeń w korzystaniu z kąpieliska, 

związanych z pandemią COVID-19, będą obowiązywały wytyczne podjęte przez inspekcje 

sanitarną lub inne organy upoważnione w tym zakresie.  

 

   

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/253/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, 
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8) w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowej skargi na działalność Burmistrza 

Bobolic.   

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

  

Treść uzasadnienia: W dniu 26 marca 2021 r. za pośrednictwem Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie do Rady Miejskiej w Bobolicach wpłynęła anonimowa skarga zawierająca zarzuty 

związane z działalnością Burmistrza Bobolic. Skargę tę Burmistrz przekazał niezwłocznie, 

zgodnie z właściwością do Przewodniczącego Rady Miejskiej, ten zaś do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej. Zgodnie bowiem z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 

1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego – dalej „Kpa”, jeżeli przepisy szczególne nie 

określają innych organów właściwych do rozpatrywania skarg, organem właściwym do 

rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności Burmistrza jest Rada Miejska. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 15 kwietnia 2021 r. dokonała analizy 

przedmiotowej skargi i uznała, iż należy pozostawić ją bez rozpoznania wobec tego, że nie 

zawiera ona imienia i nazwiska oraz adresu wnoszącego skargę. W takim przypadku należy więc 

stosować przepisy rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie organizacji przyjmowania i 

rozpatrywania skarg i wniosków, z których wynika nakaz pozostawienia bez rozpoznania skargi 

wobec tego rodzaju braków. Właściwość Rady Miejskiej w niniejszej sprawie nie budzi 

wątpliwości i wynika z art. 229 pkt 3 Kpa, stąd potwierdzić należy powody, którymi kierował się 

Burmistrz Bobolic oraz Komisja Skarg, Wniosków i Petycji kierując ją do Rady Miejskiej. 

Warunki formalne, jakie powinna spełniać skarga w rozumieniu art. 227 Kpa określa 

rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 roku w sprawie organizacji przyjmowania 

i rozpatrywania skarg i wniosków (Dz. U. z 2002 r., Nr 5, poz. 46), wydane na podstawie art. 226 

Kpa. Powołane przepisy określają również konsekwencje niezachowania w/w warunków przez 

skarżącego. Zgodnie z § 8 ust. 1 rozporządzenia, skargi i wnioski niezawierające imienia i 

nazwiska (nazwy) oraz adresu wnoszącego pozostawia się bez rozpoznania. Przepis ten jest 

przepisem bezwzględnie obowiązującym, co oznacza, że nie stanowi jedynie przyzwolenia czy 

przywileju nie podjęcia działań przez Radę Miejską w sprawie rozpatrzenia zarzutów, ale 

zobowiązuje radę do ich nie podjęcia poprzez pozostawienie skargi bez rozpoznania z powodu 

uchybienia wymogom formalnym, które skarga powinna spełniać. Oznacza to, że skutek w 

postaci, pozostawienia skargi bez rozpoznania wynika z mocy prawa, a rozstrzygnięcia 

podejmowane przez Radę Miejską w tej kwestii mogą jedynie stwierdzać tę okoliczność. Biorąc 

pod uwagę powyższe ustalenia zgodnie z zapisami rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie 

organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków, podjęcie uchwały w sprawie 
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pozostawienia anonimowej skargi bez rozpoznania należy uznać za zasadne. Zgodnie z art. 237 §1 

Kpa organ właściwy do załatwienia skargi powinien załatwić ją bez zbędnej zwłoki, nie później 

jednak niż w ciągu miesiąca. Termin określony w art. 237 Kpa nie dotyczy skargi, która  

z uwagi na braki nieusuwalne została pozostawiona bez rozpoznania, a rada jedynie stwierdza ten 

fakt. Mając na uwadze powyżej przytoczone okoliczności faktyczne oraz prawne podjęcie 

uchwały jest uzasadnione i zarazem konieczne. 

 Rada Miejska zobowiązuje przewodniczącego do powiadomienia w sprawie sposobu 

rozpatrzenia skargi, zgodnie z wnioskiem Regionalną Izbę Obrachunkową w Szczecinie. 

 

Krzysztof Czajkowski Przewodniczący Komisji ds., Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

komisji, która stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała Nr XXVIII/254/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

9) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/218/20 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 23 

grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na 2020 rok.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Użycie określenia „nawiązuje” w kontekście relacji pomiędzy strategią a programem zastępuje się 

określeniem „stanowi część” co odpowiada jego istocie i jest zgodne z brzmieniem przepisu art. 4 

ust. 2 ustawy o ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi.  

Na realizację zadań GPPiRPA w 2021 roku zwiększa się wartość Programu o środki wynikające z 

rozliczenia Programu za 2020 rok, tj. o kwotę w wysokości 6.337,77 zł oraz o  środki własne 

Gminy w wysokości 14.262,23 zł. 

Zgodnie z programem na rok 2021 kwota przeznaczona na realizację zadań wynosiła 155.750,00 

zł, po zmianie wynosić będzie 176.350,00 zł.  

Wpływy pochodzące z opłaty za korzystanie z zezwoleń na detaliczną sprzedaż napojów 

alkoholowych są dochodami budżetu podlegającymi szczegółowemu rozliczeniu i wydatkowaniu 

na wskazany ustawowo cel. Z uwagi na utrzymująca się pandemię w 2020 roku w pełni nie 

zrealizowano zaplanowanych wydatków. Wobec powyższego, zgodnie z przepisami, środki 

niewykorzystane przypisuje się do rozliczenia w roku następnym.   
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Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach został wskazany w GPPiRPA jako 

realizator programu. Zatem raport z wykonania zadań ujętych w ww. dokumencie oraz efektów 

jego realizacji przedłożony Burmistrzowi Bobolic zostaje przez Pełnomocnika Burmistrza ds. 

Uzależnień.  

 

Pan Hubert Karwowski przewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/255/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

10) w sprawie wyrażenia opinii nt. wniosku Ligi Ochrony Przyrody, Zarząd Oddziału  

w Bobolicach dotyczącej uznania za pomnik przyrody alei dębowej przy drodze powiatowej 

nr 3502Z Ujzad-Chmielno-granica gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ireneusz Bielecki inspektor ds. komunalnych  

i ochrony środowiska.    

W dniu 05 marca 2021 r. Liga Ochrony Przyrody, Zarząd Oddziału w Bobolicach złożył wniosek 

do Rady Miejskiej w Bobolicach o wyrażenie opinii w sprawie propozycji uznania za pomnik 

przyrody alei dębowej przy drodze powiatowej nr 3502Z na odcinku miejscowość Ujazd – 

Chmielno- granica gminy Bobolice, będącej we władaniu Powiatowego Zarządu Dróg w 

Koszalinie ul. Cisowa 21, 76-015 Manowo. Do wniosku dołączone zostało pismo Zarządu 

Oddziału LOP w Bobolicach skierowane w dniu 26.10.2020 r. do Dyrektora Powiatowego 

Zarządu Dróg w Koszalinie ul. Cisowa 21 76-015 Manowo, oraz odpowiedź       z dnia 02.02.2021 

r. Dyrektora PZD w Koszalinie. 

Zgodnie udzieloną odpowiedzią w/w pismo Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg                   

w Koszalinie, informuje iż stan drogi jest niezadawalający ponieważ jej szerokość wynosi 3,4 m 

do 3,7 m. Informuje również, że w przyszłości planowana będzie przebudowa drogi            

na szerokość 6m i po 1 m pobocza z każdej strony. Rosnące tam dęby będą kolidowały            

z inwestycją, co będzie wiązało się z ich wycinką.   

 

Ustanowienie pomnika przyrody, stanowiska dokumentacyjnego, użytku ekologicznego 

lub zespołu przyrodniczo-krajobrazowego następuje w drodze uchwały rady gminy (art. 44 ustawy 

z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz.55 z późń. zm.) . 

Zgodnie z art. 40 u.o.p. pomnikiem przyrody są pojedyncze twory przyrody żywej                     

i nieożywionej lub ich skupiska o szczególnej wartości przyrodniczej, naukowej, kulturowej, 
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historycznej lub krajobrazowej oraz odznaczające się indywidualnymi cechami, wyróżniającymi 

je wśród innych tworów, okazałych rozmiarów drzewa, krzewy gatunków rodzimych lub obcych, 

źródła, wodospady, wywierzyska, skałki, jary, głazy narzutowe oraz jaskinie. 

Kryteria uznania tworów przyrody żywej i nieożywionej za pomniki przyrody określa 

rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 4 grudnia 2017 r. w sprawie kryteriów uznania 

tworów przyrody żywej i nieożywionej za pomniki przyrody (Dz. U. 2017 r., poz. 2300 dalej 

Rozporządzenie). Zgodnie z rozporządzeniem za pomnik przyrody może być uznane drzewo o 

określonym obwodzie mierzonym na wysokości 130 cm. W przypadku dębów zarówno dąb 

bezszypułkowy jak też dąb szypułkowy to obwód 300 cm. Z tym, że w przypadku alej wystarczy, 

że obwód ten osiągną tylko niektóre drzewa. 

Podsumowując zgodnie z art. 44 ust. 1 tej ustawy kompetencje w tym zakresie ustawodawca 

przyznał wyłącznie radzie gminy, co oznacza, że w aktualnym stanie prawnym tylko ten organ 

może, (ale nie musi) powoływać do życia pomniki przyrody. Rozstrzygnięcie w tym zakresie 

zapada w formie uchały, od której służy odwołanie. 

W przypadku gdy pomnik przyrody zostanie powołany bez zgody właściciela (zarządcy) może on 

na podstawie art. 130 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (Dz. U. z 

2020 r. 1219 ze zm. dalej p.o.ś.,) wystąpić do gminy z wnioskiem o wykupienie tej części albo 

całej nieruchomości lub złożyć wniosek o odszkodowanie za poniesioną szkodę. 

Konsekwencje ustanowienia pomnika przyrody dla właściciela. 

Właściciel wnioskujący o ustanowienie drzewa pomnikiem przyrody lub wyrażający                

na to zgodę poddaje się reżimowi prawnemu w zakresie ustalonym przez art. 44 i art. 45 ustawy z 

dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody. Zgodnie z wyżej wskazanymi przepisami rada 

gminy ustanawiając pomnik przyrody może wprowadzić ograniczenia obowiązujące w 

odniesieniu do konkretnej formy ochrony. Należy podkreślić, że ochronie podlega nie tylko 

pomnik przyrody, ale również teren wokół niego, co może oznaczać znaczne ograniczenia w 

korzystaniu z nieruchomości dla jej właściciela. Do wyżej wskazanych ograniczeń należy zaliczyć 

m. inn. następujące zakazy: 

 - zakaz niszczenia, uszkadzania lub przekształcania obiektu lub obszaru; 

- zakaz wykonywania prac ziemnych trwale zniekształcających rzeźbę terenu, z wyjątkiem prac 

związanych z zabezpieczeniem przeciwsztormowym lub przeciwpowodziowym albo budową, 

odbudową, utrzymywaniem, remontem lub naprawą urządzeń wodnych; 

- zakaz uszkadzania i zanieczyszczania gleby; 
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- zakaz dokonywania zmian stosunków wodnych, jeżeli zmiany te nie służą ochronie przyrody 

albo racjonalnej gospodarce rolnej, leśnej, wodnej lub rybackiej;  

- zakaz zmiany sposobu użytkowania ziemi; 

- zakaz umieszczania tablic reklamowych. 

Zakazy, o których mowa powyżej nie dotyczą prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, 

realizacji inwestycji celu publicznego, zadań z zakresu obronności kraju w przypadku zagrożenia 

bezpieczeństwa państwa oraz likwidowania nagłych zagrożeń bezpieczeństwa powszechnego i 

prowadzenia akcji ratowniczych.  

Należy wyjaśnić, że rada gminy jest uprawniona jedynie do wyboru tylko tych zakazów, które 

zostały powyżej określone co oznacza, że nie posiada prawa do wprowadzenia do treści uchwały 

zakazów ponad te enumeratywnie wymienione, wynikające z treści ww. przepisu. Tym samym nie 

może modyfikować ani poszerzać katalogu zakazów o inne uregulowania" (rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Mazowieckiego z dnia 7 grudnia 2009 r., Lex.I.0911/93/09, Dz. Urz. Woj. 

Maz. Nr 212, poz. 6842).  

W związku z tym rada gminy ma dosyć duże pole manewru w zakresie ograniczeń 

obowiązujących w odniesieniu do ustanawianej formy ochrony przyrody, ale zawsze jest ono 

ograniczone tylko do tych zakazów, których możliwość wprowadzenia dostrzegł sam 

ustawodawca. Gdyby zakres ten został zmodyfikowany tzn. gdy upoważnienie ustawowe zostanie 

przez organ przekroczone uchwała może zostać zaskarżona.  

Mając na uwadze powyższe regulacje należy wskazać, że właściciel nieruchomości, na której 

został ustanowiony pomnik przyrody musi liczyć się często ze znacznym ograniczeniem 

własności, natomiast nie ponosi kosztów utrzymania i pielęgnacji pomników przyrody, gdyż 

obciążają one gminę. Objęcie drzew ochroną prawną w formie ustanowienia pomników 

przyrody oznacza, że nadzór nad ich utrzymaniem i pielęgnacją należy do kompetencji 

gminy i odbywa się na jej koszt, gdyż zgodnie  z art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy o samorządzie 

gminnym z dnia 8 marca 1990 r. zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do 

zadań własnych gminy, które    w szczególności obejmują sprawy ładu przestrzennego, 

gospodarki nieruchomościami, ochrony środowiska i przyrody oraz gospodarki wodnej. Do 

zadań spoczywających na gminie należy zaliczyć między innymi oznakowanie drzew 

tabliczkami informacyjnymi, wskazującymi na status prawny drzew, przeprowadzanie prac 

pielęgnacyjnych i konserwatorskich oraz ekspertyz dendrologicznych.  

Wszelkie zabiegi związane z pomnikiem przyrody są poprzedzone podjęciem uchwały 

uzgadniającej zakres i warunki przeprowadzenia zabiegów oraz wiążą się                       

z przeprowadzeniem oględzin drzewa pomnikowego.  
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Zagadnienie usuwania drzew regulują przede wszystkim przepisy ustawy z 16 kwietnia 2004 r. 

o ochronie przyrody. Wskazane są w nich organy wydające zezwolenie na usunięcie drzew (lub 

krzewów) oraz podmioty uprawnione do składania wniosków o wydanie takiego zezwolenia. 

Zgodnie z art. 83 ust. 1 i 2 ustawy o ochronie przyrody, usunięcia drzew z terenu nieruchomości 

można dokonać po uzyskaniu zezwolenia wydanego przez wójta, burmistrza albo prezydenta 

miasta. Zezwolenia na usunięcie drzew wydawane są na wniosek posiadacza nieruchomości, zaś 

w razie gdy posiadacz nieruchomości nie jest właścicielem, do wniosku     o wydanie zezwolenia 

trzeba dołączyć zgodę jej właściciela. 

W myśl art. 84 ust. 1-3 ustawy o ochronie przyrody, za usunięcie drzew posiadacz nieruchomości 

ponosi opłaty ustalone w wydanym zezwoleniu. 

Jeżeli chodzi o drzewa rosnące w pasie drogowym, powinno się brać pod uwagę także przepisy 

ustawy z 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. W myśl jej art. 20 pkt 16, utrzymywanie zieleni 

przydrożnej, w tym usuwanie drzew, należy do zarządcy drogi. Znaczenie pojęcia „zieleń 

przydrożna” ustawodawca wyjaśnił w art. 4 pkt 22 ustawy o drogach publicznych, zgodnie z 

którym jest to „roślinność umieszczona w pasie drogowym, mająca na celu w szczególności 

ochronę użytkowników drogi przed oślepianiem przez pojazdy nadjeżdżające z kierunku 

przeciwnego, ochronę drogi przed zawiewaniem i zaśnieżaniem, ochronę przyległego terenu przed 

nadmiernym hałasem, zanieczyszczeniem powietrza, wody i gleby”. Trzeba też dodać, że do 

obowiązków zarządców dróg zalicza się utrzymanie nawierzchni drogi oraz urządzeń związanych 

z drogą (art. 20 pkt 4 ustawy o drogach publicznych). W art. 4 pkt 20 ustawy o drogach 

publicznych „utrzymanie drogi” zdefiniowano jako wykonywanie robót konserwacyjnych, 

porządkowych i innych zmierzających do zwiększenia bezpieczeństwa i wygody ruchu, zaś w art. 

4 pkt 21 tej ustawy „ochronę drogi” - jako działania mające na celu m.in. niedopuszczenie do 

przedwczesnego zniszczenia drogi oraz pogorszenia warunków bezpieczeństwa ruchu. 

W przypadku gdy drzewa rosnące w pasie drogowym trzeba usunąć, Zarządca drogi występuje z 

wnioskiem o wydanie zezwolenia na usunięcie drzewa do wójta, burmistrza albo prezydenta 

miasta. Jeżeli usuwane są drzewa zagrażające bezpieczeństwu ruchu drogowego, za ich usunięcie 

nie pobiera się opłat (art. 86 ust. 1 ustawy o ochronie przyrody).  

Wniosek o usunięcie drzew z dróg publicznych (nie tylko uznanych za pomniki przyrody), 

podlega każdorazowo uzgodnieniu z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. Brak 

uzgodnienia skutkuje odmową wydania zezwolenia na jego usunięcie. 

Ochrona drzew i krzewów na drodze uznania ich za pomniki przyrody ma również swoje 

konsekwencje w przepisach karnych. Prawnokarna ochrona pomników przyrody polega  na tym, 

że każde umyślne naruszenie zakazów obowiązujących w stosunku do pomnika przyrody jest co 

najmniej wykroczeniem z art. 127 pkt 2 lit. a ustawy o ochronie przyrody, zagrożonym karą 

aresztu (od 5 do 30 dni) albo grzywny (od 20 do 5000 zł). Jeżeli jednak to naruszenie ma postać 

zniszczenia, poważnego uszkodzenia lub istotnego zmniejszenia wartości przyrodniczej pomnika 

przyrody, pociągającego za sobą spowodowanie istotnej szkody, to czyn nie jest wykroczeniem, 

lecz przestępstwem z art. 187 k.k. W razie działania umyślnego jest on zagrożony grzywną, karą 

https://www.infor.pl/akty-ujednolicone/
https://kadry.infor.pl/tematy/zezwolenia/
https://mojafirma.infor.pl/tematy/nieruchomosci/
https://samorzad.infor.pl/tematy/nieruchomosci/
https://samorzad.infor.pl/tematy/oplaty/
https://mojafirma.infor.pl/tematy/drogi/
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ograniczenia wolności albo pozbawienia wolności do lat 2 (art. 187§ l k.k.), a w razie działania 

nieumyślnego – grzywną albo karą ograniczenia wolności (art. 187§ 2 k.k.).  

W sytuacji gdy nałożone na właściciela zakazy staną się zbyt uciążliwym ograniczeniem 

własności albo gdy pomnik przyrody będzie zagrażał bezpieczeństwu i konieczne będzie 

usunięcia drzewa to jedynym wyjściem jest zniesienie ustanowionej formy ochrony. Zniesienia 

formy ochrony dokonuje rada gminy w drodze uchwały. Materialnoprawne podstawy do 

uchylenia ochrony zostały zawarte w art. 44 ust. 4  ustawy o ochronie przyrody, który określa, że 

może to nastąpić tylko i wyłącznie w razie: utraty wartości przyrodniczych, ze względu na które 

ustanowiono formę ochrony przyrody, w sytuacji konieczności realizacji inwestycji celu 

publicznego oraz zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego. Należy również zaznaczyć, że 

pomniki przyrody znajdujące się że na terenach niezabudowanych, jeżeli nie stanowią zagrożenia 

dla ludzi lub mienia, podlegają ochronie do czasu ich samoistnego, całkowitego rozpadu. Oznacza 

to, że utrata żywotności przez drzewo, która ma poważny wpływ na wartość konkretnego obiektu 

przyrodniczego, nie będzie stanowiła dostatecznej podstawy do uchylenia jego ochrony, jeżeli 

znajduje się ono na obszarze niezabudowanym. W tej sytuacji podstawą uzasadniającą uchylenie 

ochrony będzie jedynie realizacja inwestycji celu publicznego lub zapewnienie bezpieczeństwa 

powszechnego. Zniesienie ochrony pomnikowej nie oznacza automatycznego przyzwolenia na 

usunięcie drzewa, które było pomnikiem przyrody. W tym celu należy wystąpić do właściwego 

organu (wójta, burmistrza, prezydenta) z wnioskiem o jego usunięcie.  

 

Pan Mariusz Walaszczyk przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/256/21 została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”  

 

11) w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do opracowania Strategii rozwoju 

ponadlokalnego dla Koszalińsko – Kołobrzesko - Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego 

na lata 2021-2030 i wyrażenia zgody na  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.    

Gmina Bobolice 28 marca 2014 r. zawarła wraz innymi samorządami Porozumienie 

międzygminne w sprawie zawiązania Związku ZIT w celu współpracy i wspólnej realizacji 

działań w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych na obszarze Koszalińsko-

Kołobrzesko-Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020. W wyniku ww. 
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porozumienia, na mocy którego powstała Strategia ZIT, Gmina Bobolice zrealizowała 

samodzielnie dwa projekty: "Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej w Bobolicach, objętej 

patronatem SSSE - etap I"  oraz "Budowa gminnej drogi publicznej do strefy inwestycyjnej w 

Bobolicach", a także była partnerem projektu, którego liderem była Gmina Miasto Koszalin pn. 

"Fabryka Kompetencji Kluczowych" (m.in. rozwijanie indywidualnych umiejętności, zajęcia 

pozalekcyjne, doradztwo zawodowe oraz szkolenia dla nauczycieli w SP Bobolice i SP Dargiń). 

Znowelizowana ustawa o samorządzie gminnym i ustawa o prowadzeniu polityki rozwoju 

wprowadziła możliwość wspólnego opracowania strategii rozwoju ponadlokalnego. 

Znowelizowane przepisy ustawy o samorządzie gminnym weszły w życie w dniu 13 listopada 

2020 i zgodnie z zapisami art. 10 g tej ustawy gminy sąsiadujące, powiązane ze sobą 

funkcjonalnie, mogą opracować strategię rozwoju ponadlokalnego będącą wspólną strategią 

rozwoju tych gmin w zakresie ich terytorium, a  jeżeli w jej opracowywaniu uczestniczą wszystkie 

gminy z terytorium powiatu to strategia jest opracowywana z udziałem tego powiatu. Natomiast z 

art. 3 pkt 3 ustawy o zasadach prowadzenia polityki rozwoju wynika, że politykę rozwoju 

prowadzą samorząd powiatowy i gminny oraz ich związki.  

Opracowanie Strategii jest zadaniem fakultatywnym, ale jest zasadne biorąc pod uwagę 

postanowienia „Strategii na rzecz Odpowiedzialnego Rozwoju do roku 2020 (z perspektywą do 

2030 r.) wskazujące na konieczność  konsolidacji systemu zarządzania rozwojem Polski i 

etapowego wprowadzania systemu zintegrowanych strategii. 

Gmina Miasto Koszalin jako Lider partnerstwa 19 gmin tworzących Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne Koszalińsko-Kołobrzesko-Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego 

mając na uwadze przygotowania do nowej perspektywy unijnej 2021-2027 widzi konieczność 

opracowania dokumentu, który zapewni prawidłowe prowadzenie polityki rozwoju. Celem 

Strategii rozwoju ponadlokalnego jest umożliwienie wspólnego planowania działań rozwojowych 

na obszarze powiązanych ze sobą funkcjonalnie gmin i powiatów. Dokument  będzie uwzględniał 

analizę społeczną, gospodarczą i przestrzenną dla całego obszaru KKBOF. Niezbędne będzie 

zachowanie spójności z dokumentami strategicznymi na poziomie regionalnym  

i krajowym.  

Ponadto wszystkie powiaty tworzące obszar KKBOF i gmina Rymań zainteresowane są 

opracowaniem wspólnej Strategii i wystąpiły z wnioskiem o włączenie ich do prac przy 

dokumencie, jego współfinansowaniu oraz realizacji. 

Strategia będzie opracowywana w modelu partycypacyjnym, będzie podlegać 

konsultacjom  
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w szczególności z: sąsiednimi gminami i ich związkami, lokalnymi partnerami społecznymi  

i gospodarczymi, mieszkańcami gmin oraz z właściwym dyrektorem regionalnego zarządu 

gospodarki wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Strategia rozwoju 

ponadlokalnego  

dla KKBOF zostanie przedłożona celem przyjęcia przez rady gmin i powiatów. 

Koszty na opracowanie i realizację Strategii będą zapewnione w budżetach samorządów, 

których opracowywany dokument dotyczy. Zasady partycypacji w kosztach określi odrębne 

Porozumienie.   

Zobowiązania finansowe wynikające z opracowania i realizacji Strategii będą ponoszone 

przez Strony Porozumienia zgodnie z zasadą procentowego udziału w kosztach. 

 

Uchwała Nr XXVIII/257/21 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

Ad. 8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.   

 

1. Radny Piotr Adamus -  zapytał kiedy ruszy sprawa z budową sklepu Dino w Bobolicach, 

mieszkańcy już dopytują.  

Pani Burmistrz powiedziała, że to nie jest inwestycja, która jest zależna od Gminy. Wiemy, że 

firma Dino kupiła tę działkę, została wydana decyzja o warunkach zabudowy, mamy podpisane 

porozumienie w zakresie przebudowy drogi 1 Maja z ulicą Ogrodową i te wszystkie formalności 

są spełnione. To kiedy firma Dino wejdzie na budowę nie zależy od Burmistrza, co jest tylko 

możliwe to jest przyśpieszane. Pani Burmistrz jest po rozmowie z przedstawicielem Dino, który 

twierdzi, że są pewne trudności, obecnie firma jest na etapie pozyskiwania pozwolenia na budowę, 

które wydaje Starostwo Powiatowe. Pojawiły się problemy w zakresie odprowadzania wody 

deszczowej, wymiany gruntu. Natomiast w rozmowie z przedstawicielem Dino Pani Burmistrz 

wskazała by firma mówiła o występujących problemach, będziemy pomagać w jak najszybszym 

uzyskaniu pozwoleniu na budowę. Pani Burmistrz deklaruje pomoc w przyśpieszeniu budowy 

sklepu, natomiast jeżeli Burmistrz sama nie zadzwoni to nic wiadomo, nie ma żadnych informacji. 

Wiceburmistrz dodała, że firma Dino nie ujęła w pierwotnej decyzji o warunkach zabudowy drogi 

dojazdowej, zmieniła sposób odprowadzania deszczówki oraz nie ujęła w rozwiązaniach 

projektowych konstrukcji oporowych zapewniających posadowienie budynku przy tym spadku 

terenu, który występuje na tej działce. 15 kwietnia br. wniosek o wydanie kolejnej decyzji 

dotyczącej lokalizacji inwestycji celu publicznego ponieważ będzie to zmiana sposobu 

odprowadzenia deszczówki poprzez budowę części kanalizacji deszczowej oraz budowa 
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skrzyżowania drogi gminnej bezpośrednio przyległej do sklepu Dino. W dniu dzisiejszym wpłynął 

projekt decyzji, jest to kwestia kilku dni opracowania, szybko będzie decyzja, która jest niezbędna 

do uzyskania pozwolenia na budowę. Jest to wynik tego, że projektowo nie pokryły się 

rozwiązania, które wskazano w pierwotnej decyzji z rozwiązaniami projektowymi 

proponowanymi na etapie przygotowywania dokumentacji do pozwolenia na budowę. Jeżeli 

chodzi o dokumenty to z naszej strony będziemy robić wszystko by jak najszybciej firma uzyskała 

pozwolenie na budowę.  

Pani Burmistrz dodała, że kiedy firma podpisywała akt notarialny deklarowali, że wejdą z 

robotami budowlanymi w czerwcu, z tego co widać będzie opóźnienie, dlatego nie dziwmy się, że 

nie ma tam jeszcze placu budowy. Można się domyślać, że termin ten nie będzie dotrzymany.    

 

Radny Piotr Adamus zaprosił wszystkich na 9 maja br. na festyn organizowany w sprawie 

pomocy Wiktorowi, pracuje przy tym sztab ludzi i bardzo prosimy o pomoc dla chłopca.  

 

Radny Zbigniew Oleksiak poinformował, że do Biura Rady złożył interpelację. Zapytał kto będzie 

budował instalację deszczową dla sklepu Dino ? 

Pani Burmistrz powiedziała, że firma robi to na własny koszt deszczówkę oraz przebudowę drogi.  

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


